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PROTOKÓŁ 
z XLII sesji rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 listopada 2013 roku 
w siedzibie Urzędu Gminy 

 
Obecni zgodnie z listą obecności /zał-1/. 
Początek obrad godz. 11.00, zakończenie godz.12.10.  
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,  
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Radca prawny –  mecenas Robert Greb  
radna Powiatu Maria Bych,  
radny Powiatu Damian Wójcik  
Janusz Chodasewicz - redaktor Tygodnika Regionalnego,  
kierownicy poszczególnych referatów, sołtysi. 
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.  
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji              
i przywitał uczestników.  
Przewodniczący zapoznał z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
Porządek obrad sesji, przedstawia się następująco:  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLI sesji.  
5/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 30 września 2013 oraz realizacja 
założonego planu na rok 2013. 
7/ Działalność świetlic wiejskich oraz ich utrzymanie.  
8/ Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Marciszów 
b/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Ciechanowice, 
Sędzisław, Pastewnik    
c/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Sędzisław, 
Wieściszowice 
d/ wprowadzenia zmiany do Uchwały nr  XXXIII/179/2013 z dnia 28 marca 2013 r. 
Rady Gminy Marciszów w sprawie przyjęcia „Programu  opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marciszów       
w 2013 roku”.  
e/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.              
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U.2010 nr 234 poz.1536 ze zm.) 
na rok 2014   
f/ określenia stawek podatku od środków transportowych.  
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy różne. 
11/ Zamknięcie obrad sesji 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi do przedstawionego 
porządku obrad.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad punktu  
8 b/ Wyrażenie zgodny na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb 
Ciechanowice, Sędzisław, Pastewnik. 
 
Radni Gminy Marciszów zaakceptowali wniosek Wójta Gminy jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z XLI sesji.  
5/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 30 września 2013 oraz realizacja 
założonego planu na rok 2013 
7/ Działalność świetlic wiejskich oraz ich utrzymanie.  
8/ Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Marciszów 
b/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Sędzisław, 
Wieściszowice 
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały nr  XXXIII/179/2013 z dnia 28 marca 2013 r. Rady 
Gminy Marciszów w sprawie przyjęcia „Programu  opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marciszów       
w 2013 roku”.  
d/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U.2010 nr 234 
poz.1536 ze zm.) na rok 2014   
e/ określenia stawek podatku od środków transportowych  
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy różne. 
11/ Zamknięcie obrad sesji. 
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołu. 
Protokół z XLII sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.   
Wójt Gminy, przedstawiając krótko informację z prac między sesjami, stwierdził że był to 
kolejny bardzo intensywny okres prac nad dokumentacją przejęcia wodociągów. Obecnie 
czekamy na oryginały z Naczelnego Sądu Administracyjnego. Do dziś przyszło ich dopiero 6.  
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Stosownie do ilości otrzymanych materiałów informujemy Wałbrzyski Związek Wodociągów 
i Kanalizacji.  
Ponadto Wójt poinformował o: 
- zebraniu wiejskim w Sędzisławiu w którym brał udział.  
- wyjeździe w dniu wczorajszym do Wrocławia na Zarząd Wojewódzki OSP w celu 
uzyskania informacji o możliwości dofinansowania zakupu samochodu bojowego dla OSP     
w Marciszowie.  
- o udziale  w dniu wczorajszym swojego zastępcy – Wiesława Cepielika  w zgromadzeniu 
Sanikomu, które dotyczyło podwyżki składowania cen śmieci. Podczas spotkania ustalono, że 
ceny wywozu śmieci dla udziałowców Saniokmu pozostają na tym samym poziomie.  
Mecenas Robert Greb  
Poinformował radnych, że miał przyjemność być na sali rozpraw i słuchać tego co mówią 
sędziowie. Podkreślił, że są sądy które niczego się nie boją, umieją i stosują prawo. 
Przewodnicząca składu sędziowskiego miażdżyła argumenty przytaczane przez pełnomocnika 
wałbrzyskiego Związku.  
Na zakończenie  poinformował, że sędzia powiedziała, że Wałbrzych nie przedstawił żadnego  
dowodu, aby móc gospodarować gruntami na terenie Gminy Marciszów. Jeżeli taki dowód by 
się ujawnił mogą ponownie wznawiać postępowanie, ale zdaniem Sądu i całego składu 
sędziowskiego takiego dokumentu nie ma.  
 
Ad.6. 
Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 30 września 2013 oraz realizacji 
założonego planu na rok 2013.  
Informację o stanie mienia gminnego na dzień 30 września 2013 roku przedstawiła 
uczestnicząca w obradach sesji Maria Bych – kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki 
Gruntami i Ochrony Środowiska. 
Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 30.09.2013 roku stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu.   
Radny Józef Szołdrowski  
Zapytał do kogo należy postrażacki garaż koło szkoły w Sędzisławiu i do kogo należy 
koszenie terenu wokół tego garażu.  
Maria Bych   
W odpowiedzi poinformowała, że garaż należy do gminy, kiedyś był użytkowany natomiast 
w tej chwili nie ma tam dzierżawcy.  
Radna Zofia Siudak  
Zwróciła się z zapytaniem, czy nabywcy to głównie mieszkańcy naszej gminy czy ludzie        
z zewnątrz.  
Maria Bych  
Przedstawiła nabywców poszczególnych nieruchomości informując, że najczęściej 
nabywcami są mieszkańcy naszej gminy.  
 
 Ad.7. 
Działalność świetlic wiejskich oraz ich utrzymanie. 
Informacje o działalności świetlic i kosztach ich utrzymania przedstawiła radnym Karolina 
Kwiatkowska – pracownik referatu kultury.    
Raport z działalności świetlic wiejskich w gminie Marciszów w 2013 roku stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu.  
Radna Zofia Siudak  
Zapytała czy jest jakaś przymiarka odnośnie zmiany ogrzewania na świetlicy                          
w Ciechanowicach. 
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Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
W odpowiedzi poinformował, że już od dawna jest to planowane, czekamy tylko czy dojdzie 
do porozumienia w kwestii gazu, gdyż zmiana ogrzewania w tym momencie byłaby 
nierozsądna. Najdalej w ciągu połowy roku będzie decyzja czy będzie próba doprowadzenia 
gazu do gminy Marciszów. Dodatkowym atutem jest to,  że pan Meller z Ciechanowic 
zadeklarował swój udział w tej inwestycji. Na dzień dzisiejszy należy się wstrzymać               
z podejmowaniem decyzji.  
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zapytała Karolinę Kwiatkowską czy sprzęty, które wymieniła w sprawozdaniu są zakupione 
czy dopiero zamówione, bo na świetlicy ich nie ma.  
Karolina Kwiatkowska – pracownik referatu Kultury, Turystyki i Sportu 
Poinformowała radna Jadwigę Adamczyk, że wymienione przez nią sprzęty są w trakcie 
realizacji, część z nich jest zamówiona, niektóre zostały już zakupione i są do obioru.  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
poinformował zebranych, że Dom Kultury w Marciszowie czynny jest cztery dni w tygodniu, 
w każdej świetlicy w gminie coś się dzieje, natomiast przychód z wynajmu świetlic to tylko 
kwota 5.608,80 zł. Pozostałe koszty, jakie ponoszone są na funkcjonowanie świetlic 
dokładane są z budżetu gminy. Podkreślić należy również  pracę ludzi którzy nie biorą za to 
pieniędzy, czego przykładem są dwie panie ze szkoły, które pracowały bezpłatnie                  
w okresie wakacyjnym przy organizacji zajęć dla dzieci.   
 
Ad.8. 
Podjecie uchwał w sprawach: 
a/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Marciszów 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
b/ wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat – obręb Sędzisław, 
Wieściszowice 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 6 
do protokołu. 
c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały nr  XXXIII/179/2013 z dnia 28 marca 2013 r. Rady 
Gminy Marciszów w sprawie przyjęcia „Programu  opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marciszów       
w 2013 roku”.  
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Radny Adam Ryżowski 
Zabierając głos, powiedział że nie rozumie uzasadnienia Prokuratury i podkreśla, że nie 
możemy doprowadzić do takiej sytuacji, że prokurator zabroni samorządom edukacji 
mieszkańców odnośnie utrzymania zwierząt. Radny apeluje  do zebranych o prowadzenie 
edukacji wśród mieszkańców.  
Rada w głosowaniu 14 głosami „za” oraz 1 głosem „sprzeciw”/radny A.Ryżowski/ przyjęła 
projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 7. 
d/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U.2010 nr 234 
poz.1536 ze zm.) na rok 2014   
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 8 
do protokołu. 
 
e/ określenia stawek podatku od środków transportowych. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęły dwa wnioski z posiedzeń komisji.  
Pierwszy wniosek to wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia                   
o utrzymanie stawek podatku od środków transportowych na rok 2014 na poziomie roku 
2013.  
Wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia poddano głosowaniu.  
Wynik głosowania:  
„Za” – 4 głosy /radny A.Mitczak, radny A.Ryżowski, radna J.Adamczyk, radna D.Wojtas/  
„Sprzeciw” – 9 głosów /radny S.Cepielik. radny D.Chęciński, radny M.Dzik, radny 
P.Gwóźdź, radna T.Mospan, radny H.Mzaur, radny S.Solarz, radny A.Wrona, radny 
J.Zawierucha/  
„Wstrzymało się” – 2 głosy /radna Z.Siudak, radny J.Szołdrowski/  
Wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i zdrowia o utrzymanie stawek podatku od 
środków transportowych na rok 2014 na poziomie roku 2013 został odrzucony.  
 
Kolejny wniosek Komisji Infrastruktury Technicznej to wniosek o dokonanie zmian              
w projekcie uchwały od środków transportowych w dwóch pozycjach:  

1. Od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony 
poniżej 12 ton:  

c/ powyżej 9 ton i mniej niż 12 ton: 
kwotę 1 250,00 proponuje się zastąpić kwotą 1350,00 zł. 
 
7. Od autobusów, w zależności od liczby miejsc do siedzenia :  
b/ od 15 miejsc włącznie i mniej niż 30 miejsc: 
kwotę  – 850,00 zł. – proponuje się zastąpić  kwotą  950,00 zł. 
 

Wniosek Komisji Infrastruktury Technicznej  poddano głosowaniu.  
Wynik głosowania:  
„Za” – 10 głosów / radny S.Cepielik. radny D.Chęciński, radny M.Dzik, radny P.Gwóźdź, 
radna Z.Siudak, radny H.Mzaur, radny S.Solarz, radny A.Wrona, radny J.Zawierucha, radny 
J.Szołdrowski/ 
 „Sprzeciw” – 4 głosy /radny A.Mitczak, radny A.Ryżowski, radna J.Adamczyk, radna 
D.Wojtas/  
„Wstrzymało się” – 1 głos /radna T.Mospan/ . 
Wniosek Komisji Infrastruktury Technicznej został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur odczytał treść projektu uchwały. 
Rada w głosowaniu 10 głosami „za” /radny S.Cepielik. radny D.Chęciński, radny M.Dzik, 
radny P.Gwóźdź, radna Z.Siudak, radny H.Mzaur, radny S.Solarz, radny A.Wrona, radny 
J.Zawierucha, radny J.Szołdrowski/, 2 głosami „sprzeciw” /radny A.Mitczak, radny 
A.Ryżowski/ oraz 3 głosami „wstrzymało się”/radna T.Mospan, radna J.Adamczyk, radna 
D.Wojtas/ przyjęła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Pytań nie zgłoszono. 
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Ad.10. 
Sprawy różne. 
Radny Janusz Zawierucha – przewodniczący Komisji Budżetowej   
Poinformował radnych, że wpłynął wniosek Komisji Infrastruktury Technicznej do Komisji 
Budżetowej,  dotyczący zmian w projekcie budżetu na rok 2014. Przewodniczący 
zaproponował zwołanie wspólnego posiedzenia z przewodniczącymi pozostałych komisji po 
zakończeniu  sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur 
Zaprosił  wszystkich uczestników na Jasełka do Świdnika na występ teatru „Lokomotywa”, 
który odbędzie  w dniu 22 grudnia 2013 roku o godzinie 17.00 w świetlicy wiejskiej               
w Świdniku. 
Wójt Gminy Stefan Zawierucha    
Poinformował, że skierował pismo  Referatu Rolnictwa do Komisji Budżetowej                       
o zwiększenie środków o 10 000.00 zł. na opiekę nad zwierzętami.    
Radny Adam Ryżowski  
Powiedział do zebranych, że Wójt przedstawił swoje stanowisko odnośnie bezdomnych 
zwierząt, i zgadza się z jego słowami, bo to ludzie porzucają zwierzęta, wywożą je 
samochodami z miasta i porzucają  na wsi, ale sami sobie zaprzeczamy bo przegłosowaliśmy 
uchwałę i zgodziliśmy się na to.  
Radna Teresa Mospan  
Przekazała uczestnikom obrad, że w miesiącu grudniu pacjent, który ma jakiekolwiek 
wątpliwości, że może być zarażony boreliozą , może się zgłaszać do naszej przychodni             
i będzie miał robione badania za darmo.    
 
Ad.11. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy dokonał jej 
zamknięcia. 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Henryk Mazur 
 
 


